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Onderwerp 
Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen 
 

Van het lid : H. van der Pol 

Fractie : BBB 

Inzake : PAS-melders, stikstofruimte en interimmers

 

 

Vraag 1.  

Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er vrijgekomen, sinds de Urgenda uitspraak, door de diverse 

opkoopregelingen, zoals de MGA en LBV en LBV+ in Limburg? 

 

Antwoord. 

Naast de genoemde regelingen zijn er ook vanuit de Sanerings Regeling Varkenshouderij (SRV) 

vergunningen ingetrokken. Het betreffen zogenaamde ‘stoppersregelingen’ waarbij de 

veehouderijactiviteiten definitief worden beëindigd, waarbij bijv. voor de MGA het doel is om de 

stikstofdeken te verlagen, het verbeteren van de kwaliteit van de natuurgebieden én onder voorwaarden 

ruimte opnieuw toe te delen. 

 

Voor de Srv-regeling geldt dat de Wnb-vergunning van de 47 deelnemende Limburgse deelnemers 

inmiddels definitief en onherroepelijk zijn ingetrokken. Deze besluiten tezamen betreffen in totaal het 

intrekken van 148,4 ton/jr NH3. 

Ten aanzien van de MGA hebben uiteindelijk 23 Limburgse bedrijven deelgenomen aan deze regeling. 

De desbetreffende Wnb-vergunningen zijn inmiddels definitief en onherroepelijk ingetrokken. Deze 

besluiten tezamen betreffen in totaal het intrekken van 116,4 ton/jr NH3. 
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Daarnaast zijn er op dit moment  verschillende regelingen in uitvoering waaruit stikstofruimte beschikbaar 

kan komen. Zo is de LBV/LBV+ regeling momenteel in uitvoering, waarvoor zich ruim 260 bedrijven 

hebben aangemeld. Het definitieve aantal deelnemers is echter nog niet vastgesteld. Daarnaast wordt 

verwacht dat de Maatregel Gerichte Beëindiging (MGB), een nog vast te stellen provinciale 

subsidieregeling, op korte termijn wordt opengesteld. 

 

Vraag 2.  

Hoeveel van de voornoemde stikstofruimte/ammoniakruimte is door een opkoopregeling van de provincie 

Limburg verworven en hoeveel ruimte is door een opkoopregeling van het Rijk verworven? 

 

Antwoord. 

Alle verworven stikstofruimte is afkomstig van Rijks-opkoopregelingen. De MGA-regeling was ook een 

Rijksregeling waarbij budget beschikbaar is gesteld door het Rijk, maar de uitvoering van deze regeling 

lag bij de Provincie (Limburg). 

 

Vraag 3.  

Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er vrijgekomen door emissiereducerende maatregelen in 

Limburg sinds de Urgenda uitspraak in 2019? 

 

Antwoord. 

De hoeveelheid stikstofruimte die is vrijgekomen uit de toepassing van emissiereducerende maatregelen 

is niet bekend. In vele gevallen wordt / is de vrijkomende stikstofruimte binnen een bedrijf (opnieuw) 

ingezet voor verdere bedrijfsontwikkeling, waardoor deze ruimte niet beschikbaar komt voor andere 

activiteiten.  

 

Vraag 4.  

Wie beheert deze stikstofruimte/ammoniakruimte? 

 

Antwoord. 

Het Rijk, en dan meer specifiek de Minister voor Natuur en Stikstof, beheert deze ruimte. 

 

Vraag 5.  

Wie bepaalt de prioritering van doelen waar de stikstofruimte/ ammoniakruimte naar toe gaat? 

 

Antwoord. 

Primair bepaalt de minister de prioritering, waarbij de provincies worden geraadpleegd of om advies 

worden gevraagd. 

 

Vraag 6. 

Wat is er gebeurd met het tekort of overschot aan stikstof/ammoniakruimte? 
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Antwoord. 

Bij een tekort aan stikstofruimte kan geen ruimte worden uitgegeven en zijn / worden verzoeken (om 

stikstofruimte) afgewezen. Dit betekent concreet dat bijvoorbeeld woningen en / of PAS-melders die 

afhankelijk van stikstofruimte geen stikstofruimte en geen vergunningen krijgen. 

Tot op heden zijn er slechts 6 PAS-melders met vrijgekomen stikstofruimte gelegaliseerd, omdat er niet 

meer stikstofruimte (overschot) beschikbaar is / was op de betreffende locaties. Een overschot aan 

stikstofruimte kan enerzijds worden ingezet voor het legaliseren van verschillende initiatieven (o.a. PAS-

melders) en anderzijds kan het overschot mogelijk bijdragen aan een onderbouwing van het 

additionaliteitvereiste (zie antwoord vraag 5). 

 

Vraag 7. 

Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er uitgegeven, is er sinds de Urgenda zaak, in Limburg 

uitgegeven en waaraan? Kunt u dit uitsplitsen per jaar? 

 

Antwoord. 

Er zijn in in 2022 6 Limburgse PAS-melders gelegaliseerd met de beschikbare stikstofruimte.  

 

Vraag 8. 

Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er verhandeld door extern salderen, sinds de Urgenda zaak? 

 

Antwoord. 

Wij hebben geen inzage in de totale hoeveelheid ammoniakruimte die de laatste jaren is verhandeld. 

Provincie Limburg is geen partij bij de verhandeling van ammoniakruimte tussen twee partijen (met 

uitzondering als Provincie Limburg de kopen / verkopende partij van ammoniakruimte is). 

 

Vraag 9. 

Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte hebben we nodig om de PAS-melders in Limburg te vergunnen, 

hoeveel is dit gemiddeld per bedrijf? 

 

Antwoord. 

Momenteel zijn nog niet alle PAS-melders geverifieerd (veelal in afwachting van aanvullende gegevens), 

waardoor de hoeveelheid stikstofruimte voor het legaliseren van de PAS-melders nog niet inzichtelijk is. 

Zodra de verificatie is afgerond zal er een berekening worden gemaakt van de totale benodigde 

stikstofruimte voor PAS-melders. 

 

Vraag 10. 

Heeft het College in beeld hoe groot deze groep interimmers is en wie dit zijn in Limburg? 

 

Antwoord. 

Het aantal interimmers is niet bekend. Voor deze categorie bedrijven bestond er geen meldings- / 

registratieplicht. 
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Vraag 11. 

Kunnen de interimmers zich laten registreren als geverifieerde PAS-Melder? 

 

Antwoord. 

Geverifieerde PAS-melders zijn PAS-melders die in het verleden een PAS-melding hebben gedaan én 

voor 1 december 2022 zich hebben aangemeld voor het legaliseren voor hun PAS-melding én ook nog 

positief zijn geverifieerd. Interimmers voldoen niet aan deze criteria, dus kunnen nu niet meer als 

geverifieerd PAS-melder worden geregistreerd. 

 

Vraag 12. 

Ziet U als College mogelijkheden om deze groep mensen in Limburg aan een vergunning te helpen? 

 

Antwoord. 

Het legaliseren van bedrijven via vergunningverlening in het algemeen blijkt in de praktijk complex.  

Dit komt voornamelijk omdat legaliseren alleen mogelijk is onder de strikte voorwaarden van het 

additionaliteitsvereiste. Dit houdt in dat de vrijgekomen stikstofruimte alleen mag worden gebruikt voor 

een nieuwe activiteit wanneer de ruimte niet nodig is voor natuurherstel. Door de staat van de natuur is 

vergunningverlening gecompliceerd. Dit is wederom bevestigd in de uitspraak van de Raad van State van 

18 december jl. De praktische consequentie van deze uitspraak is dat intern salderen weer 

vergunningplichtig is en dat ook daarvoor moet worden getoetst aan additionaliteit 

(additionaliteitsvereiste).  

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 
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College van Gedeputeerde Staten 

Provincie Limburg 

Postbus 5700 

6202 MA Maastricht 

 

Maastricht, 13 december 2024 

Betreft: PAS-Melders 

 

Geachte College, 

Naar aanleiding van de Mededeling portefeuillehouder inzake Stand van zaken verificatie 
Legalisatietraject PAS-meldingen, brief gedeputeerde Faassen van 26-11-2024 (GS DOC-00719438), 
hebben wij de volgende vragen: 

 

1. Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er vrijgekomen, sinds de Urgenda uitspraak, door 
de diverse opkoopregelingen, zoals de MGA en LBV en LBV+ in Limburg? 

2. Hoeveel van de voornoemde stikstofruimte/ammoniakruimte is door een opkoopregeling 
van de provincie Limburg verworven en hoeveel ruimte is door een opkoopregeling van het 
Rijk verworven? 

3. Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er vrijgekomen door emissiereducerende 
maatregelen in Limburg sinds de Urgenda uitspraak in 2019?  

4. Wie beheert deze stikstofruimte/ammoniakruimte? 
5. Wie bepaalt de prioritering van doelen waar de stikstofruimte/ ammoniakruimte naar toe 

gaat? 
6. Wat is er gebeurd met het tekort of overschot aan stikstof/ammoniakruimte? 
7. Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er uitgegeven, is er sinds de Urgenda zaak, in 

Limburg uitgegeven en waaraan? Kunt u dit uitsplitsen per jaar? 
8. Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte is er verhandeld door extern salderen, sinds de 

Urgenda zaak? 
9. Hoeveel stikstofruimte/ammoniakruimte hebben we nodig om de PAS-melders in Limburg te 

vergunnen, hoeveel is dit gemiddeld per bedrijf? 

  



   
 

  

 

In de commissie Stikstof, NPLG en natuur, van 4 december jl., in de Tweede Kamer, hoorden we 
minister Wiersma zeggen dat ze geen zicht heeft op en geen plan heeft om de interimmers te 
legaliseren. 

Onder interimmers worden ondernemers verstaan die na de aanwijzing van N2000-gebieden, maar 
voor 1 februari 2009, hun bedrijfsactiviteit zijn begonnen of deze hebben gewijzigd, zonder dat 
hiervoor een natuurvergunning is verleend.   

10. Heeft het College in beeld hoe groot deze groep interimmers is en wie dit zijn in Limburg? 
11. Kunnen de interimmers zich laten registreren als geverifieerde PAS-Melder? 
12. Ziet U als College mogelijkheden om deze groep mensen in Limburg aan een vergunning te 

helpen? 

 

Wij zien uw schriftelijke beantwoording graag tegenmoet, binnen de daarvoor gestelde termijn. 

Namens de BBB fractie, 

Heidi van der Pol 


